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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Sergiu Perțe și Ovidiu 
Burcuș în numele comunităţii Parohiei Greco-Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă 
dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, 
în ziua aniversării.

www.parohiasfantulgheorghe.ro

VESTIRE
Se vestește pentru a treia oară căsătoria lui Vlad Flaviu 

Chintovan fiul lui Alexandru și Florica Chintovan din Oradea, cu 
Cristina Alexandra Ulici Belciug fiica lui Adrian Belciug și Sanda 
Ulici din Oradea.

Dacă cineva cunoaște vreo piedică de căsătorie este rugat să 
anunțe oficiul parohial.

Dumnezeu să-i binecuvânteze! 

RUGĂCIUNE 

O, Dumnezeul meu, fă, ca să mă ofer cu toată puterea mea voinţei Tale, 
întemeiată pe dăruire şi iubire, neţinând seama de îndoielile care îmi strecoară în 
sufl et minciuna şi lucruri străine de voinţa Ta, dar şi potrivnice atotputerniciei, 
înţelepciunii, şi iubirii Tale infi nite. Fă să cred că nimic din această lume nu se 
închide în faţa Providenţei Tale divine, atât în mijlocul ei, cât şi în viaţa fi ecărui 
om care trăieşte în ea. Nimic din ceea ce este, puţin sau mult, nu se întâmplă fără 
ca să nu fi e prevăzut, dorit, permis, sau călăuzit întotdeauna de Tine, spre scopurile 
Tale cele mari, pe care le-ai lăsat să fi e pe pământ pentru iubirea Ta faţă de oameni. 
Aceasta pentru a crede că Tu permiţi aici, pe acest pământ, chiar şi timpul stăpânirii 
ateismului şi păgânismului, timpul dureros al dispariţiei dreptăţii, al încălcării cu 
nepăsare din partea noastră a poruncilor Tale Dumnezeieşti, al suferinţei celor 
nevinovaţi, liniştiţi, lipsiţi de apărare şi neajutoraţi… 

Fă să cred că ultima asprime a acestei experienţe înfi orătoare, a 
triumfului răului, aici pe pământ, va ţine numai un timp, şi nu totdeauna. Fie, 
ca să sosească cât mai curând ora Ta, timpul îndurării Tale Divine, al sfi ntei 
bucurii, clipele noilor cântări de eliberare, pace şi fericire eternă. Amin.

(După Papa Pius al XII-lea)



Pr. Anthony Coniaris www.predici.net.ro

Vedem așa cum suntem
(...) Avem tendinţa de a vedea şi auzi lucrurile nu aşa cum sunt ele, ci aşa 

cum suntem noi. Cel care este plin de ură, vede doar oameni urâcioşi. Dacă ne 
simţim nesiguri pe noi înşine, ni se va părea că ceilalţi oameni ne ameninţă. În 
mod constant îi judecăm pe ceilalţi după noi înşine. Hoţul este mult mai sus-
picios faţă de semenii săi decât este un om cinstit. Se spune că un rege al unui 
regat străvechi a ales un om bun şi un om rău dintre supuşii săi. Omului bun i-a 
spus: “Du-te în regatul meu şi găseşte un om rău”. Omul bun a căutat şi a căutat, 
dar nu a putut să găsească nici un om rău. Omului rău regele i-a spus: “Du-te 
în regatul meu şi găseşte un om bun”. Şi omul rău a căutat şi a căutat, dar nu a 
putut găsi nici un om bun. Vedem aşa cum suntem. Vedem doar lucrurile de care 
suntem cu adevărat interesaţi. Unii tineri, după ce tocmai s-au întors din primul 
război mondial, spuneau că Parisul era un oraş îngrozitor de murdar şi că nu 
existau acolo altceva decât bordeluri. Alţii povesteau că este un oraş frumos cu 
catedrale şi parcuri minunate. Vedem aşa cum suntem.

Vedem doar ceea ce aşteptăm să vedem. De ce doar Magii au văzut stea-
ua? Deoarece numai ei o căutau. De ce numai Simeon şi Ana l-au recunoscut pe 
Isus ca Mântuitorul lumii atunci când Maria l-a adus la Templu după patruzeci 
de zile? Pentru că doar ei îl aşteptau plini de speranţă. Un astronom va vedea 
mult mai mult pe cer decât un om obişnuit. Un artist va vedea mult mai mult 
într-un tablou decât cel care nu este artist. Se spune că un membru al comuni-
tăţii sale l-a salutat pe faimosul predicator Henry Ward Beecher la uşa bisericii 
după o slujbă religioasă şi i-a spus: “Dr. Beecher, poate sunteţi interesat de fap-
tul că am numărat douăsprezece erori gramaticale în predica Dvs. din această 
dimineaţă”. Un alt credincios i-a spus în aceeaşi dimineaţă: “Astăzi l-am găsit 
pe Dumnezeu”. Amândoi bărbaţii au ascultat aceeaşi predică. Amândoi au găsit 
ceea ce aşteptau să găsească. Vedem aşa cum suntem. (...)

Isus a spus odată: “Luminătorul trupului este ochiul; de va fi  ochiul tău 
curat, tot trupul tău va fi  luminat. Iar de va fi  ochiul tău rău, tot trupul tău va fi  
întunecat. Deci, dacă lumina care e în tine este întuneric, dar întunericul cu cât 
mai mult!” (Matei 6,22-23). Ochiul este fereastra întregului trup. Prin “ochi”, 
Isus înţelege sufl etul omului. Dacă sufl etul nu este curat; dacă este întunecat 
de prejudecăţi, de ură, de poftă trupească, de îngâmfare; dacă este obsedat de 
invidie şi gelozie, ne va deforma întreaga noastră viziune. Vom vedea oamenii 
şi lucrurile nu aşa cum sunt, ci cu deformările datorate urii sau invidiei noastre. 
“Ochii şi urechile sunt martori mincinoşi pentru cei care au sufl ete barbare”, a 
spus Heraclit în urmă cu douăzeci şi cinci de secole.

Doamne Isuse, Tu ai venit să le înnoieşti pe toate. Curăţă-ne. Înnoieşte-
ne înăuntrul nostru pentru ca să putem vedea viaţa aşa cum doreşti Tu să o 
vedem, limpede, şi aşa cum o vezi Tu. Amin.


